
GMR Jaarverslag 2022  

Waar het Nederlandse nieuws in het jaar 2022 werd gedomineerd door het meervoud van 

het woord crisis, kwam ABSA Scholengroep met de benoeming van Menno van Riel als 

‘aanstaande voorzitter van het College van Bestuur’ juist in wat rustiger vaarwater terecht; 

in de eerste maanden kon er voortvarend werk worden gemaakt van de wisseling van de 

wacht, waardoor er na de zomer ruimte ontstond om gezamenlijk verder na te denken over 

welke koers er moet worden ingeslagen voor een toekomstbestendig ABSA.  

Bestuur  

Al in de eerste vergadering van 2022 stemde de GMR in met de benoeming van Menno van 

Riel, die daardoor al op 1 april van start kon gaan als onze nieuwe bestuurder. Daarenboven 

werden er die avond ook afspraken gemaakt over de wijze van werving en selectie van twee 

nieuwe leden voor de Raad van Toezicht, omdat Janneke Weening en Antoin Deul met de  

overgang naar het two tier model als eerste bestuurders volgens het nieuwe aftreedrooster 

afscheid namen; al op de volgende vergadering van 9 maart kon worden meegedeeld, dat 

Janine Breij en Imre den Breejen volgens de regelen der kunst waren benoemd als ouder lid 

van de ‘nieuwe’ Raad van Toezicht. In diezelfde vergadering nam de GMR tot slot hartelijk 

afscheid van Trix Derriks als interim bestuurder, waarmee we als GMR op gepaste wijze een 

punt hebben kunnen zetten achter de intensieve en gedenkwaardige periode van ‘Fase 2 - 

Op weg naar een professioneel, toekomstbestendige ABSA’.  

De overgang naar ‘two tier’ was ook aanleiding voor Irene Harmsen de voorzittershamer, die 

ze vanaf de start van de stichting in januari 2009 op de haar geheel eigen wijze hanteerde, 

over te dragen aan ouder lid Marc Eecen. Hoewel we pas in 2023 officieel afscheid van 

Irene zullen nemen, mag een woord van oprechte dank namens de GMR hier niet ontbreken 

voor de wijze waarop ze zich met kennis van zaken heeft ingezet voor ABSA Scholengroep 

en haar jarenlange betrokkenheid bij het onderwijs aan de kinderen op onze scholen. 

Kortom, Irene dankjewel!  

ABSA hield de vaart erin. Op 6 april, de derde vergadering van 2022, maakte de GMR niet 

alleen in levende lijve kennis met Menno van Riel, maar ook met de nieuwe HR-adviseur 

van ABSA, Mirjam Bovelander, die vanaf augustus 2021 de werkzaamheden van Janneke 

Meester had overgenomen en met Maaike Overmeijer, die de rol van oud bestuurder Piet 

Kranenburg inmiddels invulling gaf en namens het bedrijf Sineth de ‘huisvestingszaken’ 

onder haar hoede had. Overigens had de financiële expertgroep van de GMR al eerder 

kennis gemaakt met de nieuwe controller Henri Peters in verband met de begroting 2022. 

Samen met de bestuursondersteuner werd - om in de beeldspraak te blijven - de stuurhut 

van ABSA Scholengroep dus vanaf nu bemand door een compleet nieuwe crew.  

Belangrijke zaken en taken  

Uit bovenstaande lijkt wel of ‘poppetjes’ belangrijker zijn, dan het onderwijs op onze 

scholen. Dat is uiteraard niet het geval en de GMR heeft met deze personen dan ook 

uitgebreid gesproken over de plannen voor ABSA, de taken die op hun bordje liggen en 

welke zaken volgens hen prioriteit verdienen. Een goed contact hierover is van belang, want 

besturen is en blijft mensenwerk en voor de GMR maakt het uit, wie er aan het roer staat. In 

dit verslag heeft dat de boventoon en vandaar dat ik met betrekking tot de meeste 

‘belangrijk zaken en taken’ in 2022 lezers dit keer graag verwijs naar onze notulen op 

www.absascholengroep.nl 

 

http://www.absascholengroep.nl/


‘Grote Meepraat Raad’  

Over contact gesproken. Voor het eerst sinds jaren werd er weer een GMR/MR 

bijeenkomst georganiseerd! De avond werd begeleid door Monika de Waal, die vanwege 

haar rol tijdens ‘Fase 2’ de stichting goed kent. Een avond ook, waarop MR-leden van alle 

scholen kennis konden maken met ‘de nieuwe directeur’ en de nieuwe bestuurders. En een 

avond waarop we gezien alle nieuwe ontwikkelingen samen met bestuurders, directeuren, 

ouders en leerkrachten de rechten, plichten en verwachtingen met betrekking tot 

medezeggenschap onder de loep namen. Na afloop werd besloten de ‘Grote Meepraat 

Raad’ voortaan mee te nemen in de jaarplanning van ABSA, want de opkomst was hoog, 

het programma compact en de feedback positief.  

GMR  

Na de zomer namen een aantal leden afscheid en kreeg de GMR van ABSA voor het eerst 

in haar bestaan te maken met een serieuze onderbezetting. Gelukkig besloten een aantal 

leden hun periode met nog een jaar te verlengen, want het heeft erg lang geduurd voor de 

laatste vier vacatures konden worden ingevuld. (Pas op het moment van schrijven, begin 

maart 2023, zijn we als GMR weer compleet.) Gezien er ook in 2023 kans bestaat, dat er 

vier of vijf leden afscheid zullen (moeten) nemen, is het niet alleen zaak voor de GMR, maar 

ook voor directies en MR-en van de betreffende scholen om al voor de zomervakantie 2023 

op zoek te gaan naar nieuwe kandidaten.  

Koersbepaling  

Op 14 oktober 2022 vond eindelijk de twee keer eerder uitgestelde ABSA-studiedag plaats. 

Deze dag zou op initiatief van de GMR op 30 juni 2021 georganiseerd worden om het 12,5 

jarig jubileum van ABSA te vieren, maar werd door omstandigheden verzet naar 14 januari  

2022 om dan ook meteen de ‘ABSA Nieuwjaarsborrel’ nieuw leven in te kunnen blazen en 

afscheid te nemen van Trix Derriks. Vanwege corona moest deze dag echter nogmaals 

worden verplaatst, die op initiatief van Menno van Riel een serieuzer karakter kreeg, door 

inhoudelijk de start te markeren van de nieuwe fase, waarin ABSA was beland; met alle 

medewerkers van werden onder leiding van de organisatie ‘Ynnovate’ zowel de ‘kolossale 

knelpunten als de krachtige kanten’ van ABSA Scholengroep vastgesteld. Menno van Riel 

bedankte aan het einde iedereen voor de geleverde input, die hij zegde goed te kunnen 

gebruiken bij het uitzetten van de koers naar een ‘sterk en toekomstbestendig ABSA’.  

Ook de laatste twee GMR bijeenkomsten in 2022 werd er zowel praktisch als beleidsmatig 

intensief gesproken over de toekomst van ABSA. Praktisch in die zin, dat de nieuwe statuten 

en reglementen van ABSA voor bestuur, toezicht, uitvoering en medezeggenschap moesten 

worden vastgesteld. Beleidsmatig in de vorm van 2 ‘verkennende gesprekken’ op basis van 

een heldere ‘praatplaat’, waarop de bevindingen van Menno van Riel tijdens zijn eerste ‘100 

dagen’ waren vormgegeven. Met een mooie uitnodiging op zak voor een bijeenkomst, waar 

ABSA breed besproken zal worden welke strategie de grootste kans biedt, waardoor ABSA 

haar hoofddoel van goed onderwijs bieden kan (blijven) uitvoeren ‘dankte de voorzitter 

iedereen voor de aanwezigheid en de inspanning en sloot de vergadering’.  

Tot slot  

Inmiddels is het maart 2023. Qua tijdsbeleving is het ook altijd een beetje raar om een 

jaarverslag te schrijven, want kreeg ABSA in 2022 ABSA de wind weer in de zeilen, op 

het moment van schrijven wakkert de wind weer aan en moet er wellicht zelfs worden 

gereefd. 



Een nieuwe minister met andere prioriteiten, die nieuwe kerndoelen aan het opstellen is; het 

tekort aan leerkrachten en directeuren, wat voorlopig alleen maar groter wordt; het aantal 

leerlingen, dat in Amsterdam afneemt en daarmee de kans op kleiner wordende budgetten: 

voor schoolbesturen is het geen sinecure om hun medewerkers voldoende ondersteuning te 

bieden en daarmee de kinderen op hun scholen van goed onderwijs te blijven voorzien.  

Varen, gevaren en gevaarlijk hebben in onze taal niet toevallig een dubbelzijdige 

betekenis. Het kan best zijn, dat ABSA in 2023 scherp aan wind zal moeten varen om haar 

doelen te bereiken, maar zolang we weten op welk kompas er gevaren moet worden en 

samen de juiste koers kunnen bepalen, vertrouwen we op een behouden vaart voor ABSA.  

Namens de GMR,  

Anno Pander (voorzitter) 


